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[Fjerde næstformand] 

Forslag til lov om udligning af  visse kom- 
munale og amtskommunale udgifter til mer- 
værdiafgift og om den kommunale momsfond. 

(Lovforslag nr. L 117). 
Forslag til lov om ændring af  forskellige 

lovbestemmelser om tilskud til kommuner og 
amtskommuner. (Ændret tilskudsregulering, 
ændring af  tilskud). 

(Lovforslag nr. L 118). 
Forslag til lov om etårig binding af  primær- 

kommunal overskudslikviditet. 
(Lovforslag nr. L 119). 

Medlemmer af folketinget Albrechtsen 
(VS) og Lenger (VS) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om styrkelse 
af  boligbyggeriet. 

(Beslutningsforslag nr. B 57). 
Forslag til folketingsbeslutning om afvikling 

af  lejeværdibeskatning og rentefradrag for 
ejerboliger. 

(Beslutningsforslag nr. B 58). 
Forslag til lov om huslejestop. 
(Lovforslag nr. L 105). 
Forslag til lov om ændring af lov om indivi- 

duel boligstøtte. (Forbedring af boligsikring 
m.v.). 

(Lovforslag nr. L 106). 
Forslag til lov om ændring af  lov om bolig- 

byggeri. (Ophævelse af  »antiboykotloven« 
m.v.). 

(Lovforslag nr. L 107). 

Medlem af folketinget Maisted (FP) har 
meddelt mig, at han ønsker til energiministe- 
ren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvad kan ministeren oplyse om udviklin- 

gen vedrørende naturgassen efter det plan- 
lagte møde den 23. marts d.å. hos statsmini- 
steren?« 

(Forespørgsel nr. F 10). 

Medlemmer af folketinget Gert Petersen 
(SF) og Albrechtsen (VS) har meddelt mig, at 
de ønsker til udenrigsministeren at stille føl- 
gende: 

Forespørgsel. 
»Hvad kan udenrigsministeren oplyse om 

situationen i Centralamerika og Det caraibi- 
ske Hav, herunder borgerkrigen i El Salva- 
dor, de væbnede overfald på Nicaragua og 

USAs interventioner over for suveræne stater 
i området?« 

(Forespørgsel nr. F 11). 

Medlemmer af folketinget Lasse Budtz (S), 
Svend Auken (S), Anker Jørgensen (S) og 
Kelm-Hansen (S) har meddelt mig, at de øn- 
sker til udenrigsministeren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan udenrigsministe- 

ren give om mulighederne for at få genopta- 
get forhandlingerne om de europæiske mel- 
lemdistanceraketter og regeringens undersø- 
gelser af mulighederne for at få oprettet en 
atomvåbenfri zone i Norden?« 

(Forespørgsel nr. F 12). 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Ministeren for offentlige arbejder (Arne Mel- 
chior) : 

Jeg skal hermed fremsætte: 
Forslag til lov om udbygning af  færgefarter- 

ne over Store Bælt. 
(Lovforslag nr. L 108). 
Det er, som tinget vil vide, ikke i overens- 

stemmelse med mine inderste ønsker. Men 
lovforslaget er i overensstemmelse med tin- 
gets ønsker, i hvert fald som de kom til ud- 
tryk ved andenbehandlingen af det radikale 
venstres beslutningsforslag i maj 1983. Som 
dengang meddelt vil jeg selvfølgelig loyalt 
efterleve tingets beslutning. I konsekvens 
heraf fremsætter jeg i dag forslaget til lov om 
udbygning af overfarterne på Store Bælt. 

Jeg har ikke lagt skjul på, at jeg mener, at 
den sammenlagte overfart er den næstbedste 
løsning for Storebæltstrafikkens fremtid. Det 
vil sige, at sammenlægningen af bil- og bane- 
overfarten på Store Bælt til én fælles overfart 
mellem Halsskov og Knudshoved vil være en 
fordel for alle parter i forhold til det nuvæ- 
rende system. Omkostningerne kan reduce- 
res, bilisterne får afgang hver halve time, en- 
gang ad åre får også togpassagererne afgang 
hver halve time, og alle får del i de nye, sto- 
re færger. Måske kan overfartstiden også 
sænkes, selv om det vil afhænge af oliepriser- 
nes udvikling. Ideen i den udbygningsplan, 
som er opstillet af DSB, er da også klar og 
tiltalende. 


